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Kaj je s tobakom? 
(Feliks Grogl.) 

Slovenija je dobila letos po tolikih brez
uspešnih prošnjah v rajni Avstriji dovoljenje 
za sajenje tobaka; seveda ne, kakor si je to 
večina predstavljala, vsak za se, temveč za 
državo. 

Priglasilo se je primeroma malo sadil-
cev, med katerimi sem tudi jaz, in kot tak 
bi rad povedal v sledečem svoje misli o sa
jenju tobaka v Sloveniji, v zavesti, da ene
mu ali drugemu interesentu ustrežem. 

Vsi tobačni nasadi v Sloveniji ao pod nad
zorstvom državnega monopolnega urada v 
Ptuju, kojega vodi strokovnjak iz Dalmacije, 
jako vljuden in postrežen gospod tajnik 
Peter Segvič, ki je, o Čemer sem prepričan, 
vsakomur radevolje na razpolago. 

V njegov delokrog spadajo vse podrob
nosti o sajenju, gojenju, sušenju in drugih 
opravkih pti tobaku; jaz si bom olajšal le 
svoje lastno srce. 

Posadil sem letos, ker me je mera go
ljufala, namesto predpisanih 2000 le 1432 
sadik. 

Sadike se*i si vzgojil sam po predpisih 
in so izvrstno uspele. 

Od začetka jih je zadrževala suša, a so 
se potem na njivi hitro in krasno razvile. 
Za naSad sem vporabil kos od puščenega vi
nograda. Slabih rastlin je bil le mali od
stotek. Srednji, zreli listi So merili na dolži
no do 75, na širino pa do 50 cm. 

Tobak, obran seveda, sem potem po 
prvi fefmentaciji (pacanju) obesil na pod
strešju (dilah) in je sedaj suh, da se ga ne 
sme dotakniti. 

S tetiH tobakom se bo dalo delati dalje 
Se le, ko pride deževno vreme in 8« bodo listi 
navlekli toliko, da se ne bodo drobili. 

Ako bo, o čemer ne dvomim, monopolna 
uprava držala dano besedo, upam dobiti lepo 
svotico denarja, ki ga tudi rabim, saj imam 
polno kočo otrok in povrh še — ženo. 

Leto« se bo torej tobak v Sloveniji ob-
neael gotovo, kolikor se tiče pridelka; ako 
bo temu primerna tudi odkupnina, potem se 
bo drugo leto oglasilo veliko število sadilcev, 
in zato bi bilo po mojem mnenju treba pri
prav takoj, in sicer intenzivnih priprav, da 
ne bo zopet vse tako prenagljeno, kakor je bilo 
letos. 

Predvsem bi bilo treba ljudstvo natančno 
seznaniti z zadevo. 

To bi najlažje napravili strokovnjaki, 
a teh manjka. 

Kaj ko bi država, oz. monopolna uprava 
poklicala 2 strokovnjaka, ki bi v zimskem 
času prepotovala Slovenijo in v poljudnih 
predavanjih prepričala ljudstvo, da se mu 
mudi nov vir dohodkov in ga natančno po
učila o vsem potrebnem. Prepričan sem, da 
bi se trud in izdatki stoterno poplačali. 

To so moje misli. — Gotovo prinesejo 
kaj sadu. 


